

Zones & Industrial Parks

1. Gui'an New Area

Gui'an New Area, approved and founded in January 2014 by the State Council of PRC as the eighth new area at state level, covering an area of 1,795 km², 470 km² of which is the Direct Administration Area. It is located in the core area of Central Guizhou Economic Zone, within the radiation area among the Yangtse River Delta, the Pearl River Delta, and ASEAN Free Trade Area.

As a national new area, Gui'an bears the mission and responsibility of building itself into a major economic growth pole for China's western regions, a new highland for inland open economy, and a demonstrative area for ecological civilization. The development of five emerging industries led by big data, i.e. electric information, big health & medicine, high-end equipment manufacturing, cultural tourism and modern service, has enjoyed a high-end start.

Gui'an New Area Development and Investment Co., Ltd (hereinafter referred to as "Open Investment Company") is a large state-owned enterprise approved by the Guizhou Provincial people's Government. It was established on November 29, 2012, with a registered capital of 20 billion yuan. It is the operational platform and executive layer of the development and construction of Gui'an New Area. The company has 14 functional departments, including 16 wholly owned and holding-level subsidiaries, 33 wholly-owned and second-level subsidiaries, and over 1100 cadres and workers, with a total asset scale of 250 billion yuan.

2. Guizhou Shuanglong Airport Economic Development Zone

Guizhou Shuanglong Airport Economic Zone was established in October 2014. It is an organisation under the Provincial Party Committee and the Provincial Government. The Economic Zone is entitled the equal authority of economic management and city construction as municipality governments. It is approved as a state level airport economic demonstrate zone and an experimental zone of Guizhou Entry-Exit Inspection & Quarantine Bureau. The Economic Zone is ideally located in the centre of Southwest China and connects the Central Plains and South China with South Asia and Southeast Asia. The planned area of the Economic Zone is 148 km², including a 15.6 km² airport area.

3. Guiyang National High-Tech Industrial Development Area

The Guiyang National High-Tech Industrial Development Area is the first state-level Hi-tech Zone in Guizhou Province and was approved by the State Council in 1992. The total planned area covers 31.02 km². Guiyang High-tech Zone is home to a series of vital state-level projects including: "China Initiative Demonstration Base", "Demonstration Project of Big Data Leading Industrial Cluster with Innovation", "China Science and Technology Service Project" and as well as 29 further projects. We have made efforts to support advanced industries, including big data, massive health, high-end equipment manufacturing and modern service industry with the aim of building China's "Data Valley". Currently, over 15,350 enterprises are registered in the Development Area, including over 4,112 big data and big data affiliated enterprises. In 2017, Guiyang High-Tech Industrial Development Area was ranked 41st among National High-Tech Industrial Development Zone owing to its accelerate pace of internationalization and modernization.

4. International Industrial Demonstration Park of Guiyang Free Trade Zone

The park was called Swiss (Guizhou) Demonstration Industrial Park when it was proposed in March 2017 when Mr. LU Yongzheng, Vice Governor of Guizhou Province visited Switzerland. Later in June, an Proposal on Cooperation in Investment and Consultation was signed between Guiyang Free Trade Zone and Euro-Sino Enterprises Association.

The total planned area of the park is 7.4km² and the construction period is from 2017 to 2022. The standard factory of 370,000m² has been built to provide 100,000m² standard factory for the settled enterprises of International Industrial Park. The Park will focus on four areas: cross-border finance, educational training, health care, and high-end manufacturing.

5. Kaili Economic Development Zone

The Kaili Economic Development Zone is approved by the provincial government in 2000. It is located in the East of Guizhou with the core area of 10.62km². The Zone was expanded to 168km² in January 2011, covering the city center of Kaili city and Majiang County. 525,000m² standard factory was built in the zone. Four industries has begun to take shape, which are Big Data, Health and Medicine, New Equipment Manufacturing and National culture and creativity. It is worth mentioning that there are 400,000 tons of aluminum production chain in the zone.

Xijiang Thousand Households Miao Village

Xijiang Thousand Households Miao Village is located in the northeast 37km of Leishan County, 198km from Guiyang, the capital city of Guizhou Province. It is the biggest Miao Village in the Southeast of Guizhou. There are 1300 households containing more than 6000 people in the village, among which, Miao minority People accounts for 99% of the population. The houses in the village are mainly built with wood, and the style of which is multi-storie turret. The doors and windows of the house are of antique flavor with dragons and phoenix carved on. Miao people's farming, festivals, clothing, diet, singing and dancing, ancient customs are handed down from generation to generation here.



开发区及工业园区相关简介

1. 贵安新区

贵州贵安新区是中国国务院于 2014 年 1 月批复设立的第八个国家级新区，规划面积 1795 平方公里，直管区面积 470 平方公里，位于黔中经济区核心区域，地处珠三角、长三角、东盟自由贸易区辐射区域。

贵安新区作为中国国家级新区，承载着打造“西部地区重要经济增长极、内陆开放型经济新高地、生态文明示范区”的使命。以大数据为引领的电子信息、大健康医药、高端装备制造、文化旅游、现代服务业五大新兴产业高端起步。

贵安新区开发投资有限公司（以下简称开投公司）是贵州省人民政府批准成立的省管国有大（一）型企业，成立于 2012 年 11 月 29 日，注册资本 200 亿元人民币，系国家级新区贵安新区开发建设的运作平台和执行层。开投公司内设职能部门 14 个，有全资及控股一级子公司 16 家，全资及控股二级子公司 33 家，有干部职工 1100 余人，总资产规模 2500 亿元。

2. 贵州双龙航空港经济区

贵州双龙航空港经济区于 2014 年 10 月 17 日成立，是省委、省政府的派出机构，具有市（州）经济管理和城市建设同等职权，是“国家级临空经济示范区”，成功获批设立贵州国检试验区。经济区位于中国西南版图的地理中心，是连接中原腹地、华东腹地与南亚、东南亚之间的交通要塞。规划面积 148 平方公里，其中机场区域面积 15.6 平方公里。

3. 贵阳国家高新技术产业开发区

贵阳国家高新区是 1992 年经国务院批准建立的贵州省首家国家级高新区，总规划面积 31.02 平方公里。先后获批国家双创示范基地、国家高新区大数据引领产业集群创新发展示范工程、国家科技服务业区域试点等 29 项国家级牌子，大力发展的大数据、大健康、高端装备制造、现代服务等产业，强力推进现代化产业体系构建，全力推进“中国数谷之心”，注册企业达到 15350 家，大数据及关联企业突破 4000 家，2017 年在国家高新区当中升至 41 位，正加快加快迈向国际化和现代化。

4. 贵阳综合保税区国际产业园

2017 年 3 月，卢雍政副省长访问瑞士期间，贵州省政府与瑞士中小企业联合会在瑞士签署了共建瑞士(贵州)产业示范园协议；2017 年 6 月，贵阳综保区与瑞士欧中企业联合会签订《投资咨询项目合作建议书》；2017 年 9 月，贵阳综保区正式委托欧中企业联合会、瑞士商务集团开展园区招商推广工作。在各方的建议下，目前产业园已经改名为“国际产业园”。

产业园的基础投资建设时间从 2017 年到 2022 年，发展领域为跨境金融、教育培训、国际医疗和高端制造。目前，已建成 37 万平方标准厂房，为入驻国际产业园区企业提供 10 万平方标准厂房。

5. 凯里国家经济开发区

贵州凯里经济开发区于 2000 年经贵州省人民政府批准成立的省级经济开发区，位于贵州省东部，区位优势、交通便捷，是贵州乃至西南地区南下东进的重要门户，核心区面积 10.62 平方公里。2011 年 1 月，凯里经济开发区新的规划管辖面积扩大为 168 平方公里，地处凯（里）麻（江）同城化总体规划的中心区域。全区共有标准厂房 52.5 万平方米。大数据产业园、大健康医药产业园、新装备制造产业园、民族文化创意产业园初具规模，产业布局基本成形。值得一提的是园区内有四十万吨铝制品产业链。

西江千户苗寨

西江千户苗寨位于贵州省雷山县东北部，距离雷山县城 36k, 距离省会贵阳市 198km。这是一个保存苗族“原始生态”文化完整的地方，由 10 余个依山而建的自然村寨相连成片，是目前中国乃至全世界最大的苗族聚居村寨，距今已有 200 多年的历史。共居住 1300 多户，6000 余人，苗族人口占总人数的 99.5%。寨内吊脚楼层层叠叠，顺山而建，又连绵成片，气势恢宏。苗族农耕、节日、服饰、饮食、歌舞及其遗风古俗在这里世代相传。

